
Referat Skolebestyrelsesmøde d. 12/12 kl. 18-21  

Tid Pkt. Hvad Hvem 

18.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 
 
Ref.: Godkendt.  
 

 

 2 Elevrådet Deltager ikke på dette møde 
 
Ref.:  

 

18.05 3. Drøftelse af Årsberetning. (R,B) 

§ 15. Skolebestyrelsen afgiver en årlig beretning, som 
dækker et skoleår. 

Stk. 2. Skolebestyrelsen indkalder mindst én gang årligt 
forældrene til et fælles møde til drøftelse af skolens 
virksomhed samt behandling af årsberetningen. 
Årsberetningen offentliggøres på skolens hjemmeside senest 
den 1. september. 

Ref.: 
Udskydes til senere 

 

18.3o 4. Om formandsskabets mandat. (R; B) 
 
I tider med læserbreve og debatindlæg mv bliver Lise af og til med meget 
kort varsel spurgt om bestyrelsen i Gjern vil være med som underskriver. 
 
Lise involverer alle, når det er muligt, - men spørger om hun har mandat 
fra bestyrelsen til at sige ja og nej, når tidsfristen er meget kort?  
Skal der alternativt høres fra et bestemt antal først – eller alle?  
 
Ref.: 
Der er ind imellem behov for at der besluttes forskellige ting med kort 
varsel. 
Bestyrelsen har tillid og giver bestyrelsesformanden mandat til at træffe 
beslutninger. Det er vigtigt, at den resterende bestyrelse involveres, hvis 
det kan lade sig gøre – gerne med en svarfrist. Træffes beslutning på 
bestyrelsens vegne, informeres bestyrelsen efterfølgende. 

 

Deltagere: Line Meilandt Langdal Nielsen, Jacob Lind Hjorth, Julie Flensted Therkildsen, 

Karin Lindberg, Karina Bonde Jensen, Lasse Spliid, Torben Kjølhede, Gry 

Elikofer, Barbara Runekilde Torup, Jesper Dalkjær Hansen 

Besøg:   

Afbud: Lise, Gry og Lasse   

Mødeleder (og forplejning): Jacob + madudvalget 

Referent: Barbara 

Klassifikation af punkterne: B (beslutning); O (orientering); R (refleksion) 

 



 
 

18.40 evt Fleksibel feriepasning i Sfo  
 
Baggrund fra Silkeborg kommunes styrelsesvedtægt 
 

 
Skolebestyrelsen skal hvert år drøfte, om skolen vil varetage 
feriepasningen i én sommerferieuge lokalt i skolens egen 
SFO. Skoleafdelingen og ”makker-skoler” skal have besked, 
hvis lokal pasning besluttes. 
 
 

Fleksibel feriepasning på egen SFO 

Skolebestyrelserne bemyndiges til at beslutte at varetage feriepasningen 
lokalt i én af de tre uger i sommerferien. Skolebestyrelsen kan således 
vælge at holde skolens egen SFO åbent i én af de tre uger i sommerferien 
(ugerne 28, 29 og 30), hvor der ellers tilbydes fælles feriepasning. 
Besluttet: Børne- og Ungeudvalget den 5. februar 2018 

Ref.: 
Lige nu er der en turnusordning, hvor der er feriepasning, der går på skift 
mellem Resenbro og Gjern skole. Der er seks skoler, og de er parret to og 
to.  
 
Jespers anbefaling er, at vi fortsætter som det har set ud de sidste år. Det 
fungerer godt. Vi ønsker ikke at tage den ene uge hjem til Gjern skole.  
 
Beslutning:  
Vi fortsætter som vi plejer. 
 

 
 
 

OBS 
ekstra 
punkt 
 

O,B Mulighed for at lave specialklasse på Gjern skole 
 
I forhold til næste skridt i at få flere børn til at gå i skole i lokalområderne 
er det vedtaget at give mulighed for at lave prøvehandlinger på skolerne.  
 
Der er afsat konkret økonomi i prøveperioden.  
Kriterierne for at komme i specialklasse på egen skole er stadig at et barn 
visiteres til et andet skoletilbud end almen folkeskoleklasse. Derefter 
finder man ud af, hvor det bedste tilbud er.  
 
I første omgang skal vi tilkendegive om vi evt kunne være interesserede i 
at få mulighed for at oprette en specialklasse 
 
Ref. 
Det er en del af en indsats, der handler om, at flest mulige børn kan gå i 
skole hvor de bor/hører til. Derfor skal der foretages nogle 
prøvehandlinger ude på skolerne, hvor den enkelte skole kan ønske at få 
mulighed for at starte en lille specialenhed.  
 
Bestyrelsen spørger ind til hvor mange børn, der skal være pr. voksen i et 
eventuelt specialtilbud og om der er lokaler, personale mv.  
 

JH 



JH: Da det er et pilotprojekt, er der ikke så mange rammer, der er fastsat 
endnu – og vi har ikke et oplagt tomt lokale, der står ubenyttet hen, men 
måske kan vi finde på en god løsning. Det er op til skolen, hvordan vi vil 
organisere tilbuddet – hvis det nogensinde bliver aktuelt. Jeg ønsker dog 
at vi ikke fra start afskærer os selv muligheden for at kunne give et lidt 
bedre tilbud til nogle af de børn, der har behov for mere støtte, end vi har 
mulighed for at give i vores almen tilbud nu.  
Hvis tilbuddet kan laves tilfredsstillende, synes jeg, det er en fordel, at de 
børn, der ellers ville skulle visiteres til et andet tilbud, kan blive i deres 
nærmiljø.  
 
 
Bestyrelsen spørger om det kan betale sig økonomisk? 
JH: Det vi ved om økonomien i pilotfasen er, at skolen sparer en 
engangsbetaling på knapt 180.000 kr pr barn – og årligt modtager 
150.000 til skole og 30.000 til SFO/KLUB for hvert barn, der visiteres til 
specialtilbud på egen skole.  
 
 
Der spørges ind til visitationsproceduren. Når børn alligevel skal gennem 
visitationsproceduren, risikerer vi så, at de børn fra Gjern visiteres til et 
andet tilbud, eller at der visiteres fra andre skole til Gjern skoles 
specialtilbud?  
 
Er nr. 15 i spil til at løfte denne opgave? 
Jesper siger, at nr.15 løfter en anden slags opgave.  
 
Kan det, at vi som skole griber en sådan bold, så styrke Gjern skole ift., at 
vi er en lille skole? 
 
Lige nu er der fra bestyrelsens side en tilkendegivelse om, at det er noget, 
vi skal undersøge nærmere. Bestyrelsen er positivt indstillet på, at det er 
noget, vi gerne vil se videre på, men der er behov for at få noget mere 
konkret, hvis det skal realiseres. 
 
Besluttet at JH i første omgang sender en positiv interessetilkendegivelse 
til skoleafdelingen.  

    

18.55   Evt:  
Ref.: 

 

 
19.00 

 Juleafslutning  

    

    

    

    

    

 

 

 

 

 


